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  That research data in this thesis deals with design on ESP teaching and 

learning activities English for Cruise Ship students of Job Training of Education 

Institution of LTE Cruise Ship Pare. In this case such as practices ESP teaching in 

non formal education. The objective of this study are: (1) find out the design of 

teaching and learning activities in the term of syllabus, lesson plan, method, 

technique, material and teaching learning activities, (2)find out the teacher set 

activities design in ESP to support students in the class.  

The aim of this research are to describe the design of teaching and learning 

activities at LTE Cruise Ship Course Pare and the teacher set activities design in 

ESP to support student in the class. This research uses a descriptive qualitative 

case study research in which the data are taken from interview, observation. The 

step to analyze the data are data reduction, data presentation, and data verification 

or drawing conclusions. Meanwhile, to check the validity of the findings carried 

out by triangulation. 

Based on the results of the study, the research findings indicate that the 

teaching and learning activities of grammar and speaking for English cruise ships 

in LTE courses are supported by a. syllabus and b. lesson plans although not 

structurally written, the material is taken for the Gramedia book. c. the method 

used is a direct or natural method and all the results of research that the design 

activities at ESP that are used must be in accordance with the analysis of the 

needs of students who will be able to. In addition, the material presented in ESP 

must be directly related to the focus of the field they will apply, namely English 

for Cruises. And the grammar taught is only what is needed in the workforce that 

they will apply, and in teaching ESP must use the direct method. 
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Data penelitian dalam tesis ini berkaitan dengan desain kegiatan belajar 

mengajar ESP Bahasa Inggris untuk siswa Kapal Pesiar dari Pelatihan Kerja 

Institusi Pendidikan LTE Cruise Ship Pare. Dalam hal ini seperti praktik 

pengajaran ESP dalam pendidikan non formal. Tujuan dari penelitian ini adalah: 

(1) mengetahui desain kegiatan belajar mengajar dalam hal silabus, rencana 

pelajaran, metode, teknik, bahan dan kegiatan belajar mengajar, (2) bagaimana 

guru mengatur desain kegiatan dalam ESP untuk mendukung siswa di kelas. 

Tujuan dari penelitian ini adalah untuk mendeskripsikan desain kegiatan 

belajar mengajar di Kursus Kapal Pesiar LTE Pare dan guru menetapkan desain 

kegiatan di ESP untuk mendukung siswa di kelas. Penelitian ini menggunakan 

penelitian studi kasus deskriptif kualitatif dimana data diambil dari wawancara, 

observasi. Langkah untuk menganalisis data adalah reduksi data, penyajian data, 

dan verifikasi data atau menarik kesimpulan. Sementara itu, untuk memeriksa 

validitas temuan dilakukan byt tringulation. 

Berdasarkan hasil penelitian, temuan penelitian menunjukkan bahwa 

kegiatan belajar mengajar tata bahasa dan berbicara untuk kapal pesiar bahasa 

Inggris di kursus LTE didukung oleh a. silabus dan b. rencana pembelajaran 

walaupun belum ditulis secara struktural, materi diambil untuk buku gramedia. c. 

metode yang digunakan adalah metode langsung atau alami dan semua hasil 

penelitian bahwa aktivitas desain di ESP harus sesuai dengan analisis kebutuhan 

siswa. Selain itu, materi yang disampaikan dalam ESP harus terkait langsung 

dengan departemen, yaitu Bahasa Inggris untuk Kapal Pesiar. Dan tata bahasa 

yang diajarkan hanya sedikit yang dibutuhkan dalam angkatan kerja yang akan 

mereka terapkan, dan dalam mengajar ESP harus menggunakan metode langsung. 

  



 ملخص

 

 12510184010   2.2.سقن ذغد٘ل الطالة :  صُشج الدٌح م. ل٘لٖ. 

  تاللغح الإًدل٘ضٗح لثشًاهح الغفي الغ٘اح٘ح ESPهواسعح ذذسٗظ 

هعِذ الذّلح . تشًاهح اللغح الإًدل٘ضٗح ّذذسٗغِا فٖ كل٘ح الذساعاخ العل٘ا أطشّحح

.  هاخغر٘ش فٖ الرشت٘ح ، صف٘حدكرْس. أسٌٗا  هغرشاس. الإعلاهٖ ذْلًْغاغًْغ

 عْعاًطا دكرْس.

 أًشطح الرذسٗظ ّالرعلن, هواسعح, ESPذعل٘ن , عفٌَ٘ ع٘احَ٘:  الكلواخ الذالح

ذرعلق ت٘اًاخ الثحس فٖ ُزٍ الأطشّحح ترصو٘ن أًشطح ذعل٘ن ّذعلن اللغح 

 ذذسٗة ذعل٘و٘ح هؤعغح هي لطلاب عفٌ٘ح الشحلاخ الثحشٗح ESPالإًدل٘ضٗح 

 . تاسٕ الغ٘اح٘ح حٌ٘الغف LTE  ّظ٘فٖ

 هي الِذف. الشعوٖ غ٘ش الرعل٘ن فٖ ESP ذذسٗظ هواسعح هثل ُْ الحالح ُزٍ فٖ

 : ُْ الثحس ُزا

 الذسّط ّخطط الوٌِح ح٘س هي ّالرعلن الرذسٗظ أًشطح ذصو٘ن هعشفح. 1

 . ّالرعلن الرذسٗظ ّأًشطح ّالوْاد ّالرقٌ٘اخ ّالأعال٘ة

 .الفصل فٖ الطلاب لذعن ESP فٖ الأًشطح ذصو٘ن الوعلن ٌٗظن ك٘ف. 2

 فٖ ّالرعلن الرذسٗظ أًشطح ذصو٘ن ّصف ُْ الذساعح ُزٍ هي الغشض كاى 

 ESP فٖ الأًشطح ذصو٘ن الوعلن ّحذد ،تاسٕ الغ٘اح٘ح حٌ٘الغف  LTE دّسج

 ّصف٘ح حالح دساعح ,الذساعح ُزٍ ذغرخذم. الذساعٖ الفصل فٖ الطلاب لذعن

 الث٘اًاخ ذحل٘ل خطْاخ. ّالولاحظاخ الوقاتلاخ هي الث٘اًاخ أخز ٗرن ح٘س ًْع٘ح

 اعرخلاص أّ الث٘اًاخ هي ّالرحقق ، الث٘اًاخ ّعشض ، الث٘اًاخ ذقل٘ل ُٖ

 الثاٗد ذثل٘س إخشاء ذن ، الٌرائح صحح هي للرحقق ، ًفغَ الْقد ّفٖ. الٌرائح

 (. ّاحذج اعرشاذ٘د٘ح هي أكثش هي هضٗدًا ٗغرخذم تحس ًِح)

 ّالرعلن الرذسٗظ أًشطح أى إلٔ الثحس ًرائح ذش٘ش ، الذساعح ًرائح علٔ تٌاءً 

 هذعْهح LTE دّسج فٖ الإًدل٘ضٗح الشحلاخ لغفي ّالرحذز تالقْاعذ الخاصح

 :ٗلٖ توا

 .الوٌِحا. 

 الوادج أى إلا ، ُ٘كلٖ تشكل كراترِا ذرن لن الذسط خطح أى هي الشغن علٔب. 

 .القْاعذ كراب هي هأخْرج

 الرٖ الثحس ًرائح ّخو٘ع طث٘ع٘ح أّ هثاششج طشٗقح ُٖ الوغرخذهح الطشٗقحج. 

 .الطلاب احر٘اخاخ ذحل٘ل هع هرْافقح ESP فٖ الرصو٘ن أًشطح ذكْى أى ٗدة

 ٗدة الرٖ الثحس ًرائح ّخو٘ع طث٘ع٘ح أّ هثاششج طشٗقح ُٖ الوغرخذهح الطشٗقح

 .الطلاب احر٘اخاخ ذحل٘ل هع هرْافقح ESP فٖ الرصو٘ن أًشطح ذكْى أى



 ، ع٘طثقًِْا الرٖ العاهلح القْٓ فٖ فقط قل٘لاً  هطلْتح ذذسٗغِا ٗرن الرٖ ّالقْاعذ

 . الوثاششج الطشٗقح اعرخذام ٗدة ESP ذعل٘ن ّفٖ
 


